

Sayı : 2009/25
Konu : Vergi Düzenlemeleri

16.01.2009

ODALARA 2009/1 NOLU GENELGE

Vergi Usul Kanunu ile diğer vergi kanunlarında yer alan maktu tutarlardaki vergi, resim ve harçlar ile vergi cezaları, **her yıl, bir önceki yıla ait yeniden değerlendirme oranında artırılmak** suretiyle yeniden belirlenmektedir. Maliye Bakanlığı, **2008 yılına ait yeniden değerlendirme oranını %12 olarak** açıklamıştır. Yeniden değerlendirme oranına göre belirlenen ve 1 Ocak 2009 tarihinden itibaren geçerli olan vergi ve cezaların bir kısmı aşağıda belirtilmiştir. 1 Ocak 2009 tarihinden itibaren Türk Lirasından “Yeni” ibaresi kaldırıldığı için yeni vergi ve ceza tutarları TL olarak verilmektedir.

2008 yılında 600 YTL olarak uygulanan **fatura kesme zorunluluğuna dair tutar, 2009 yılı için 670 TL’ye yükseltilmiştir**. Bir başka ifade ile 1 Ocak 2009 tarihinden itibaren yapılacak olan mal ve hizmet satışları tutarının **670 TL’yi geçmesi halinde perakende satış fişi veya yazarkasa fişi yerine fatura kesilmesi zorunludur**. Ayrıca, tutarı ne olursa olsun, müşterinin talep etmesi halinde her türlü mal ve hizmet satışlarında yine fatura kesilmesi gerekmektedir.

2009 yılında uygulanacak amortisman sınırı 670 TL’ye yükselmiştir. Gerçek usulde vergiye tabi esnaf ve sanatkarlarımız, bu tutarın(KDV hariç) altındaki demirbaş, makine ve amortismanına tabi diğer iktisadi kıymetleri doğrudan gider yazabileceklerdir. Esnaf ve sanatkarlardan, alım-satım işi ile uğraşanların 1.1.2009 tarihinden itibaren, yıllık **alış tutarları 119.000 TL’yi, yıllık satış tutarları 168.000 TL’yi; alım-satım işinin dışındaki işlerle uğraşanların 1.1.2009 tarihinden itibaren yıllık gayrisafi iş hasılatı 67.000 TL’yi; hem alım-satım hem de hizmet işlerini birlikte yapanların, iş hasılatının 5 katı ile yıllık satış tutarlarının toplamı 119.000 TL’yi aşanlar, 2010 yılında birinci sınıf tüccar sayılacak ve bilanço esasına göre defter tutacaklardır**.

2009 yılında yıllık alış tutarları 60.000 TL’yi, yıllık satış tutarları 89.000 TL’yi, alım-satım işinin dışındaki işlerle (hizmet) uğraşanların gayrisafi iş hasılatı toplamı 30.000 TL’yi ve hem alım-satım, hem de hizmet işleri ile uğraşanların yıllık satış tutarı ile iş hasılatı toplamı 60.000 TL’yi aşmayan esnaf ve sanatkârlar, **2010 yılında basit usulde vergiye tabi olabileceklerdir**. Konu ile ilgili **ayrıntılı açıklamaları içeren vergi sirküleri ekte yer almaktadır**.

2009 yılı gelirlerine uygulanacak Gelir Vergisi tarifesi yeniden belirlenmiştir. Buna göre 2009 yılında elde edilen gelirlerden;

8.700 TL’ye kadar	yüzde 15
22.000 TL’nin 8.700 TL’si için 1.305 TL, fazlası	yüzde 20
50.000 TL’nin 22.000 TL’si için 3.965 TL, fazlası	yüzde 27
50.000 TL’den fazlasının 50.000 TL’si için 11.525 TL, fazlası	yüzde 35

oranında vergilendirilecektir.

Konut kira geliri elde edenler için getirilmiş bulunan ve 2008 yılında 2.400 YTL olarak uygulanan istisna tutarı 2009 yılında 2.600 TL'ye yükseltilmiştir. Bu istisnadan ticari, zirai ve mesleki kazançlarından dolayı yıllık beyanname verenler (basit usule tabi gelir vergisi mükellefleri dahil) yararlanamamaktadırlar.

2009 yılına ait Motorlu Taşıtlar Vergisi tutarları yüzde 12 oranında artırılmıştır. Söz konusu verginin ilk taksitlerinin ödenmesi için son gün 31 Ocak 2009'dur. Motorlu Taşıtlar Vergisi tarifesinin de yer aldığı vergi sirküleri genelgemizin ekinde bulunmaktadır. İşverenlerce, işyeri veya işyerinin müstemlatı dışında kalan yerlerde çalışanlara yemek verilmesi suretiyle sağlanan menfaatlere ilişkin olup 2008 yılında günlük 9 YTL olan istisna tutarı 1.1.2009 itibariyle 10 TL'ye çıkmıştır. Söz konusu menfaatin yemek veya yemek çeki ve benzeri şekilde sunulması yerine nakit olarak verilmesi halinde bu istisnadan yararlanılması mümkün değildir.

Damga vergisindeki maktu tutarlar yüzde 12 oranında artırılmıştır. Buna göre, yıllık gelir vergisi beyannameleri için 25,40 TL, kurumlar vergisi beyannameleri için 33,90 TL, katma değer vergisi ve muhtasar beyanname ile diğer vergi beyannameleri için 16,90 TL, belediye ve il özel idarelerine verilen beyannameler ile sosyal güvenlik kurumlarına verilen sigorta prim bildirgeleri için de 12,50 TL damga vergisi ödenmesi gerekmektedir.

31 Aralık 2008 tarih ve 27097 mükerrer sayılı Resmi Gazetede yayımlanan 2009 Yılı Merkezi Yönetim Bütçe Kanununun 29'uncu maddesinde yapılan düzenleme gereğince; ikinci el araç satış ve devirlerinin noterler tarafından yapılması uygulamasına 31/12/2009 tarihine kadar devam edilecektir.

Bilgilerinizi ve odalarınıza bağlı üyelerinize ivedilikle duyurulması hususunda gereğini rica ederiz.


Oktay ALBAYRAK
Genel Sekreter


Abdurrahman CAYMAZ
Başkan Vekili